
Iz Ljubljane. O b č n i z b o r „Slov. u č i t e l j s k e g a d r u š t v a v L j u b l j a n i " . 
(Konec.) Knjižničar g. J a n e ž i č poroča. 

Slavni zbor! Društvena knjižnica je štela vlani 570 zvezkov in posebni oddelek 
starih šolskih knjig pa je imel 23 raznih knjig. 

Knjižnica se je pomnožila za 3 knjige „Slov. Matice", za 17 letnikov „Novic" (da

rilo g. c. kr. učitelja Srečko Stegnarja) in za 18 pedag. letnikov, ki dohajajo društvu 
potom zamene za „Učit. Tov."; posebnemu oddelku starih šol. knjig pa je prirastlo 30 
knjig, katere je daroval pokojni Matej Močnik. 

Dorasle knjige, izuzemši „Novic", še niso vezane in tudi ne urejene, ker ni pro

stora v društveni omari. Da bo mogoče vzdržavati red, treba bo omisliti še jedno omaro. 
Izposodilo se je t. 1. 14 društvenikom 45 knjig. 
P r e d l o g i : a) Ker je gosp. c. kr. učitelj Srečko Stegnar daroval društveni knjiž

nici 1846., 47., 48., 49., 50., 51., 52., 53., 54., 55., 59., 61., 63., 68., 69., 70., 71. in 73. 
letnik „Novic" si usojain predlagati, da se mu izreče za ta veledušni dar pismena dru

štvena zahvala. 
b) Napravi naj se neobhodno potrebna druga omara za društveno knjižnico in 

najame po dogovoru društev: si. .Narodna šola" in si. „Vdovsko društvo" za vsa tri 
društva skupna soba, kjer naj bi se hranilo imetje omenjenjh društev. (Sprejeto.) 

Občni zbor je izrekel g. F. Stegnarju zahvalo za darovanih 17 letnikov Novic. 
H knjižničarjevemu predlogu dostavi še g. Jak. Dimnik, da naj se v slučaji, ako se na

jame soba, kupi Slomšekova slika. Vsi predlogi so se sprejeli. 
G. D i m n i k Jak. je poročal o nabiranji darov za Praprotnikov spomenik ter po

vedal, da se je do sedaj nabralo 175 K. K poročilu je g. Fel. Stegnar pripomnil, da 
odbor napravi kak načrt in proračun in s tem potem pred občinstvo stopi, tako bode 
nabiranje vspešnejše napredovalo. Se je sprejelo. 

O sedmi točki t. j . „Kako praznujmo 50letno vladanje našega cesarja" — je po

ročal tudi g. Jak. D i m n i k , kar je bilo že v „Učit. Tov." priobčeno. 
O u r e d i t v i p l a č je poročal g. Luka J e l e n e c ter stavil predlog: Ljudsko uči

teljstvo na Kranjskem naj vloži letos prošnjo na visoki deželni zbor za ureditev plač po 
teh le načelih: a) Dosedanji sestav krajnih razredov, ki ima toliko slabih nasledkov, 
nadomesti se naj s sestavom osebnih razredov po službenih letih, kateri jamči bolj jednako

merno razdelitev plačilnih dohodkov, b) V ta namen naj se ustanovi za učitelje na Kranj

skem osebni status, v katerega bi se uvrščali z ozirom na že prebita službena leta. c) 

Naši dopisi. 



Vsaka učna oseba naj se premakne vsakih 5 let do dovršenega 30. službenega leta v 
višjo plačilno stopinjo in naj v normalnih razmerah dospe do užitka najvišje sploh do

segljive plače. Predlog se je sprejel, kakor tudi dodatni predlog g. Jak. D i m n i k a , da 
se naj tudi prosi, da se v ta namen skliče posebna enketa, v katero pa se naj tudi uči

telji vzamejo, kakor se tudi v drugih kronovinah godi. G. Fel. Stegnar predlaga, da naj 
se prošnja potem vis. c. kr. deželnega šolskega sveta uloži, ker d o l ž n o s t š o l s k i h 
o b l a s t e v j e , t u d i za n a š e b o l j š e m a t e r i j e l n o s t a n j e s k r b e t i . Ako bode de

želni šolski svet prošnjo podpiral, se bode deželni zbor gotovo bolj na njo oziral. 
Pri razgovoru o osnovanji „zaveze okrajnih učiteljskih društev na Kranjskem" se 

je unela prav živahna debata, katere so se udeležili gg. D i m n i k , J e l e n e c , R e z e k , 
L u z n a r , L i k a r , L e t n a r , S t e g n a r in T o m a n . Sprejel se je predlog, da naj odbor 
stvar dobro premišljuje in o tem pri prihodnjem občnem zboru poroča. V odbor so bili 
voljeni gg.: Ž u m e r Andrej, predsednik; R e z e k Juraj, podpredsednik; F u r l a n Jakob, 
tajnik; K e c e l j Al., blagajnik in upravnik lista; G a n g l Engelbert, knjižničar; D i m n i k 
Jakob, urednik in odborniki L i k a r Janko, Č r n a g o j Fr. in C e p u d e r Jos, — Pregle

dovalcem računov so bili voljeni: gdč. Mar o It in gg. J o s i n in S c h i f f r e r . 
S tem je bil dnevni red končan, na kar je g. predsednik zaključil zborovanje. 
Po zborovanji je bilo „pri Slonu" skupno kosilo. G. predsednik Andrej Žumer je 

zbrane zunanje tovariše prav toplo zahvalil za njih trud in zanimanje za naše društvo; 
g. Engel. Gangl pa je učiteljstvo nauduševal k še vspešnejšemu delovanju. 


